

SULFAPRIM

Tablets & Suspension

Prescription Only Medicine

Composition:

Each tablet contains:

Sulfamethoxazole 400 mg

Trimethoprim 80 mg

Each teaspoonful (5 ml.) suspension contains:

Sulfamethoxazole 200 mg

Trimethoprim 40 mg

Therapeutic Activity:

Antibiotic.

Indications:

This medication is a combination of two antibiotics used to treat a wide variety of bacterial infections e.g. middle ear infections, urinary tract infections, respiratory tract infections and gastro- intestinal tract infections.

When should not this preparation be used:

- In patients of known hypersensitivity to sulfamethoxazole and trimethoprim.
- In patients with documented megaloblastic anemia, due to folate deficiency.
- In patients showing marked liver parenchymal damage and in patients with severe renal insufficiency.
- In patients known or suspected to be at risk of acute porphyria.
- In infants less than 2 months of age.

Side Effects:

In addition to the desired effects of Sulfaprim, some side effects may occur during the course of treatment such as:

Gastrointestinal disturbances (nausea, vomiting, diarrhea, anorexia) and allergic skin reactions.

Warnings:

- Sulfaprim should be discontinued at the first appearance of skin rash.

- Close monitoring of serum potassium is warranted in patients at risk of hyperkalaemia.
- Do not repeatedly use in infants under 2 years of age.
- Sulfaprim is not recommended for preventative or prolonged use in middle ear infection.

Drug Interactions:

If you are taking another medicine concomitantly or if you have just finished treatment with another medicine, inform your physician, in order to prevent hazards or lack of efficacy arising from drug interactions. This is especially important for the following drugs:

Dofetilide, Methenamine, Thiazide, Zidovudine, Warfarin, Phenytoin, Cyclosporine, Digoxin, Methotrexate, Bepridil, Cisapride, Levometragyl, Mesoridazine, Pimozide, Torfenadine and Thioridazine.

Do not take this medicine without consulting your physician before starting treatment:

- If you are pregnant, breast-feeding or planning to become pregnant .
- Patients with severe allergy, bronchial asthma, Glucose-6-phosphate dehydrogenase deficiency, AIDS and Seizures.

Dosage:

The dose is according to physician's instructions.

Do not double the dose.

Directions for Use:

- Take with a full glass of water.
- Preferable taken with some food or drink to minimize the possibility of gastrointestinal disturbances.
- Drink plenty of water while taking Sulfaprim.
- Sulfaprim suspension bottle should be shaken well before use.

Missed Dose:

Take the missed dose as soon as you remember, unless it is the time for the next dose, skip the missed dose and continue as your regular dose schedule.

To Avoid Poisoning:

1. Keep the medicine out of the reach of children.
2. If an excessive dose is taken, or if a child swallowed the medication accidentally, seek help at an emergency and take the remaining medicine with you.
3. Do not induce vomiting without consulting the physician.

4. Do not take your medication in the dark, always read the label and make sure you are using the right medication.
5. Always notice the expiry date and never use the medicine after the mentioned date.
6. Avoid exposure of the drug to excessive heat and humidity during storage.
7. Use the drug only as prescribed. In the case any adverse effect not mentioned in the leaflet develops, discontinue use and consult your physician.

Storage:

Store at temperature between 15-30°C.

Presentation:

A box of 20 tablets.

A bottle of 50 or 100 ml suspension.



Beit Jala Pharmaceutical Co.

81, Al-Madaress St.

P.O.Box 58

Beit Jala - Palestine

[http: //www.beitjalapharma.com](http://www.beitjalapharma.com)

1401165-1

سلفابريم

أقراص وسائل معلق

ملزم بوصفة طبية

التركيبية الدوائية:

يحتوي كل قرص على:

سلفا ميثوكسازول 400 ملغم

ترايميثوبريم 80 ملغم

تحتوي المعلقة الصغيرة (5 مليلتر) من السائل المعلق على:

سلفا ميثوكسازول 200 ملغم

ترايميثوبريم 40 ملغم

الفاعلية العلاجية:

مضاد حيوي

الاستخدامات:

هذا الدواء عبارة عن مضادين حيويين يستعملان لمعالجة أنواع مختلفة من الالتهابات البكتيرية (مثل: التهابات الأذن الوسطى، مجرى البول، الجهاز التنفسي والجهاز الهضمي).

متى يمنع استخدام الدواء:

- للمرضى الذين لديهم حساسية معروفة لسلفا ميثوكسازول وترايميثوبريم.
- للمرضى الذين يعانون من فقر الدم الضخم الأرومات الناتج عن نقص حامض الفوليك.
- للمرضى الذين يعانون من تلف في الكبد أو من خلل حاد في عمل الكلى.
- للمرضى الذين يعانون من داء الفرفيرين
- للرضع تحت سن الشهرين

الأعراض الجانبية:

بالإضافة إلى التأثيرات المرغوبة لسلفابريم هنالك بعض الأعراض الجانبية التي قد تظهر خلال فترة العلاج مثل: اضطراب في الجهاز الهضمي (غثيان، تقيؤ، اسهال، فقدان الشهية) و حدوث حساسية جلدية كرد فعل.

تحذيرات:

- يجب إيقاف استخدام سلفابريم في حالة أول ظهور للطفح الجلدي.
- يجب مراقبة البوتاسيوم في المصل للمرضى المعرضين لخطورة زيادة تركيز البوتاسيوم في الدم.
- لا يجوز استخدام سلفابريم بشكل متكرر للأطفال دون الستين من العمر.
- لا يوصى باستخدام سلفابريم للوقاية من التهاب الأذن الوسطى او استخدامه لفترة طويلة.

التفاعلات الدوائية:

إذا كنت تستخدم دواءً آخرًا في نفس الوقت أو انتهيت مؤخرًا من استخدام دواء آخر، فأعلم طبيبك بذلك لمنع أي أخطار أو عدم النجاعة الناتجة عن التفاعلات الدوائية. هذا مهم خصوصاً للأدوية التالية: دوفيتاليد، ميثينامين، ثيازيد، زيدوفويدون، وارفرين، فينيتون، سايكلوسبورين، ديجوكسين، ميثوتريكسيت، بيريديل، سيسابريد، ليفوميتراجيل، ميسوريدازين، بيموزيد، تورفينادين و ثيوريدازين.

لا تستخدم هذا الدواء دون استشارة طبيبك قبل بدء العلاج:

- إذا كنت حاملاً، مرضعاً أو تخططين لأن تصبحي حاملاً.
- المرضى الذين يعانون من حساسية حادة، الربو، نقص أنزيم (Glucose-6-phosphate dehydrogenase) G6PD، ايدز و النوبات.

الجرعة الدوائية:

الجرعة حسب ارشادات الطبيب.
لا تقم بمضاعفة الجرعة .

طريقة الاستخدام:

- تناول سلفابريم مع كأس من الماء .
- يفضل تناول سلفابريم مع الماء او الشراب للتقليل من اضطرابات الجهاز الهضمي.
- تناول الكثير من الماء اثناء فترة استخدام سلفابريم.
- يجب خض عبوة سلفابريم جيداً قبل الاستعمال.

في حال نسيان الجرعة:

تناول الجرعة المنسية حالما تتذكر و لكن إذا كان اقتررب موعد الجرعة التالية، فاترك الجرعة المنسية وأكمل حسب جدول الجرعات الاعتيادي .

لتجنب التسمم:

1. احفظ الدواء بعيداً عن متناول أيدي الأطفال
2. في حال تناول جرعة زائدة أو إن تناول طفل الدواء عن طريق الخطأ, فيجب التوجه مباشرة إلى قسم الطوارئ مع اخذ الكمية المتبقية من الدواء
3. لا تحاول احداث التقيؤ دون استشارة الطبيب.
4. لا تستخدم الدواء في الظلام وقرأ التعليمات لتتأكد انك تأخذ الدواء الموصوف لك.
5. تأكد دائماً من تاريخ نهاية صلاحية الدواء ولا تأخذ الدواء بعد تاريخ الانتهاء المذكور
6. تجنب تعريض الدواء للحرارة و الرطوبة الشديديتين خلال فترة التخزين
7. تناول الدواء حسب الوصفة فقط، في حالة ظهور أي أعراض جانبية غير واردة في النشرة ، توقف عن استخدام العلاج واعلم طبيبك.

التخزين:

احفظ الدواء على درجة حرارة ما بين 15-30 °م.

العبوة:

علبة تحتوي على 20 قرص.
عبوة تحتوي على 50 أو 100 ميليلتر سائل معلق.



شركة بيت جالا لصناعة الأدوية

شارع المدارس رقم 81

ص . ب 58

بيت جالا - فلسطين

<http://www.beitjalapharma.com>